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اقتصاد کیش-      یک کارشناس مسائل مناطق آزاد در مورد چندگانگی حاکمیتی 
در ایــن مناطق گفت: این موضوع یکی از موضوعات اساســی و محدودکننده 
مناطق آزاد است و هم افزایی همه ارکان اجرایی کشور در جهت رفع موانع تولید 

و سرمایه گذاری در این مناطق ضروری است.
سمیه ادریس پور، کارشناس مسائل مناطق آزاد گفت: با ادامه روند فعلی، مناطق 

آزادی در کشور نخواهیم داشت.
این کارشناس مسائل مناطق آزاد بیان داشت: باید در ابتدا بررسی کنیم که موانع و 
مشکلات مناطق آزاد از کجا شروع شد و چرا هنوز درگیر این مشکلات هستیم؛ 
درحالی که باید در مناطق آزاد در بحث سرمایه گذاری و فعالیت اقتصادی با خیال 
راحت به دنبال طرح ها و برنامه های پیشرفته و مترقی در امور اقتصادی باشیم؛ اما 

هنوز با مشکلات دست و پنجه نرم می کنیم.
یکی از مشــکلاتی که مناطق آزاد با آن درگیر هســتند، این است که از بدو تولد 
این مناطق، زیرســاخت ها و قوانین وجود نداشــته است. در سال های  ۶۸ تا ۷۰، 
سه منطقه آزاد کیش، قشم و چابهار تاسیس شد؛ لذا ابتدا ایده تاسیس منطقه آزاد 
داده و ســپس قوانین و مقررات و ســپردن مسئولیت مناطق آزاد به شورای عالی 
مناطق آزاد مشخص گردید! درواقع حدود ۳ الی ۵ سال از تاسیس این مناطق آزاد 
گذشت تا قوانین و مقررات شکل بگیرد و بعد از اینکه در مجلس شورای اسلامی 
قانون چگونگی اداره مناطق آزاد تجاری-صنعتی تصویب شد؛ تازه دبیرخانه ای را 
تشکیل دادند و نامی برای آن انتخاب کردند. در حقیقت قوانین و مقررات چندسال 
از اصل مناطق آزاد عقب بودند و این موضوع به ضرر فعالین اقتصادی تمام شد و 
هنوز که هنوز است مناطق آزاد از همین نقطه مورد هجمه و اتهام قرار می گیرند.

در طول این ســه  دهه که از عمر مناطق آزاد می گذرد، همچنان اجرای صحیحی 
از قوانین را انجام ندادیم! درواقع یکی از بند های قوانین را نتوانســتیم به درستی 
اجرایی کنیم. در مجامع بین المللی برای مناطق آزاد تعریف و اهدافی وجود دارد؛ 
ما در کشــور نیز باید به آن هدف اصلی برگردیم، اگر به این مســیر ادامه دهیم، 
متاسفانه تکلیف مناطق آزاد جدید نیز نامشخص است و یک مسیر بسیار سخت 

را پیش روی خواهند داشت.
مشــکل دیگر که در مجلس اتفاق افتاد، این بود که جایگاه دبیرخانه شورایعالی 
مناطق آزاد و ویژه اقتصادی از ذیل ریاست جمهوری خارج شد و زیر نظر وزارت 
امــور اقتصادی و دارایی قــرار گرفت؛ با این انتقال، فعالین اقتصادی مناطق آزاد 
چنانچه مشکلی در امور مالیاتی و گمرک داشته باشند، طبیعتا نمی توانند مشکلات 

خود را با وزارت اقتصاد مرتفع نمایند.
موضوع بعدی نداشتن یک کرسی به عنوان نماینده یا مشاور در مجلس شورای 
اسلامی است که با دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی تعامل بیشتری 
شــکل بگیرد؛ این موضوع می تواند یکــی از بازو های کمکی برای دبیرخانه در 
مجلس شــورای اسلامی باشــد؛ چراکه هر قانونی در مجلس شورای اسلامی 
تصویب شود، یا به سود یا زیان منطقه آزاد شکل گیرد، باید یک نفر باشد تا از این 
قوانین و مقررات دفاع کند، یا اینکه تعامل ویژه ای با فراکسیون ها و کمیسیون های 

مجلس صورت پذیرد.
مشکل دیگر، وجود چندگانگی مدیریتی در محدوده های مناطق آزاد است؛ گا ها 
فرمانداری، استانداری، شهرداری، سازمان یا مدیران دستگاه های اجرایی هرکدام 

ساز خود را می زنند و هریک مشکلاتی برای مناطق ایجاد می کنند.
همچنین ثبات مدیریتی در ســازمان های مناطق آزاد برای ســرمایه گذار بسیار 
مهم است؛ که تاسف بار شــاهد هستیم، موضوعی تحت عنوان ثبات مدیریت، 
به هیچ عنوان برای متولیان امر حائز اهمیت نیســت و هر تغییری در راس امور 
همچون وزارت اقتصاد و دبیرخانه شــورایعالی، منجر به تغییر در سطح مدیران 
عامل سازمان های مناطق آزاد می شود و به تبع آن، غالب معاونت ها و مدیریت ها در 
مجموعه سازمان ها نیز دستخوش جابه جایی های اساسی می گردند. باید تصریح 
نمود این تغییرات در دولت سیزدهم نسبت به سه دهه گذشته، عجیب و کم سابقه 
بوده است؛ تا حدی که از ابتدای روی کار آمدن دولت تا به امروز، شاهد حضور 
۴دبیر و سرپرست در دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی بوده ایم که 
در همین راستا عزل و نصب های مکرر را در بدنه سازمان های مناطق آزاد می بینیم.

وی ادامه داد: به عنوان مثال، منطقه ای همچون کیش از همان بدو تاسیس، جزو 
بهترین مناطق آزاد کشور بود، در دولت سیزدهم پنج مدیرعامل و سرپرست به خود 
دیده است! که بی تردید باعث از بین رفتن بسیاری از ظرفیت های سرمایه گذاری 
و اقدامات عمرانی و توسعه ای در این منطقه آزاد شده است؛ کمااینکه کیش امروز 
حال و روز خوبی ندارد و مدیرعامل جدید این سازمان باید تلاش های زیادی را 

برای بهبود وضعیت این منطقه انجام دهد.
انتظــار فعالین اقتصادی و ذی نفعان این مناطق این اســت کــه دفاع جانانه ای 
درخصوص اصلاح قانون چگونگی اداره مناطق آزاد در مجلس شورای اسلامی 
صــورت پذیرد و دبیر شــورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی از مشــاورین، 

کارشناسان و افراد صاحب نظر در این حوزه بهره گیرد.
اگر می خواهیم در مناطق آزاد کشور موفق شویم، باید نقشه راه دقیق و منسجمی 
داشته باشیم؛ نباید سرمایه گذار را به حال خود رها کنیم؛ سرمایه گذار باید بتواند 
طبق نقشه راه حرکت کند، نه اینکه صرفا سلایق یک مدیر )که امروز هست و فردا 
نیســت( در منطقه اجرایی شود. این اتفاق برای فعالین اقتصادی نیز سردرگمی 
ایجاد می کند. تا رویکرد مشــخص نباشــد، نمی توانیم به اقتصاد درست در هر 

منطقه دست پیدا کنیم.
مناطق آزاد می توانند در هر زمینه ای نجات دهنده اقتصاد کشور باشند؛ با عنایت به 
اینکه توسعه روابط اقتصادی با کشور های همسایه و همچنین گسترش دیپلماسی 
اقتصادی، در دســتورکار دولت قــرار دارد، باید جایگاه ویژه ای برای بانک های 
خارجی در مناطق آزاد درنظر بگیریم و یک برنامه ریزی دقیق داشــته باشیم تا از 
ظرفیت هر منطقه به درســتی استفاده نماییم؛ چراکه سرمایه گذار خارجی بدون 
وجود بانک های بین المللی و با توجه به تحریم های پولی-بانکی کشورمان، در 
مناطق آزاد حضور پیدا نخواهد کرد؛ هرچند که از نیمه دوم دهه۹۰، بحث تاسیس از 
بانک های آفشور در مناطق آزاد وجود داشته و همچنان مسئولین در این خصوص 
صحبت می کنند؛ اما تا بدین لحظه خبری از تاسیس چنین بانک هایی در هیچ یک 
از نقاط کشــور نیست؛ همان طور که ایجاد بورس بین الملل در منطقه آزاد کیش 

ظاهرا به دست فراموشی سپرده شده است.
ایده تشــکیل مناطق آزاد در بسیاری از کشور های توسعه یافته و در حال توسعه 
راهگشا بوده؛ اما در ایران به این مقوله توجه درستی نشده است. باید سرمایه گذاران 
خارجی و داخلی را در مناطق آزاد تقویت کنیم و مشوق های بیشتری برای فعالیت 
آنان درنظر بگیریم؛ بزرگترین امتیاز ســرمایه گذاری در مناطق آزاد، معافیت های 
مالیاتی بود که مجلس شــورای اســلامی آن را حذف کرد، ضمن آن که به لطف 
بانک مرکزی و وزارت امور اقتصادی و دارایی، ســرمایه گذاران و تولیدکنندگان 
این مناطق حتی دیگر قادر به استفاده از ارز دولتی برای تامین نیاز های خود نیستند! 
حال با شرایط دردآور تشریح شده، متولیان و مسئولین کشور، بفرمایند که چگونه 
از مناطق آزاد انتظار دارند که عملکردی قابل قبول داشته و بتوانند به اقتصاد ایران 

کمک کنند؟!
حتــم بدانیــد با ادامه روند کنونی، پیش از پایان دولت ســیزدهم، دیگر مناطقی 
تحت عنــوان »مناطق آزاد« به لطف برخی مخالفیــن، برخی وزراء و نمایندگان 
مجلس شــورای اسلامی وجود نخواهد داشت؛ چراکه شمارش معکوس پایان 
حیات مناطق آزاد به صدا است؛ در آن زمان دولت می ماند و نقاط مرکزی خالی از 
سکنه و سرمایه گذار که مجبور است هزینه های زیادی را برای حفاظت از مرز های 
کشور پرداخت کند؛ حتی در این صورت نیز مشخص نیست آیا قادر خواهد بود 
که به خوبی مناطق آزاد عمل کند؛ یعنی بدون برداشت و هزینه کرد از بودجه نفتی 
کشور، رونق و آبادانی و پاسداری از مرز های استراتژیک ایران را انجام دهد؟! در 
کل اینکه دولت باید صراحتا مشخص کند اصولا مناطق آزاد را می خواهد یا نه؟!

دولت صراحتا اعلام کند مناطق 
آزاد را می خواهد یا نه؟!

یک کارشناس مسائل مناطق آزاد مطرح کرد ؛

اقتصاد کیش-   در روز جهانی دریانورد که امســال با 
عنوان" مشارکت موثر دریانوردان در حفاظت از محیط 
زیست دریایی" نامگذاری شده است؛ از دریانوردان و 
تلاشگران عرصه دریانوردی در جزیره کیش تقدیر شد.

به گزارش اقتصاد  کیش، این مراسم با حضور معاونان 
سازمان منطقه آزاد کیش، مدیرعامل شرکت توسعه و 
بنادر فرودگاه های کیش و فعالان بخش های خصوصی 
یکشنبه ۴ تیر 1۴۰2 در کشتی رویای دریا کیش برگزار 

شد.
مهدی ادیبان عضو هیات مدیره سازمان منطقه آزادکیش 
ضمن تبریک روز جهانی دریانورد به تمام دریانوردان 
کشــور بویژه دریانوردان خستگی ناپذیر جزیره کیش 
گفت: دریانوردان در طول تاریخ ۳ هزار ســاله گذشته 

همواره پناه و افتخار ایران بودند.
مهدی ادیبان با بیان این که سال 1۴۰2 سال مهمی برای 
اقتصاد دریا محور و در راس آن خلیج فارس اســت؛ 
افزود: در برنامه هفتم توســعه کشور به صورت ویژه 
بــر اقتصاد دریا محور تاکید شــده و این مهم، یکی از 
موضوعات کاربردی در تحقق سیاســت و برنامه های 

توسعه ای کشور است.
وی با اشــاره به بیش از ۳۰۰ بندر فعال و نیمه فعال در 
کشــور و سهم اندک کشورمان از اقتصاد عظیم دریایی 
جهان افزود: در حال حاضر نیاز کشــور به شناور 1۰۰ 
هزار فروند است و این در حالی است که در حال حاضر 
21 هزار شناور باری و مسافری در کشور فعالیت دارد 
و در حوزه گردشگری نیز به 2۰۰۰ شناور نیازمندیم که 
در مقایسه با 2۰2 شناور فعال در این حوزه، ناچیز است.

معاون توســعه مدیریت سازمان منطقه آزاد کیش ابراز 
امیدواری کرد با توجه به برنامه های توسعه ای کشور، 
شاهد بالندگی در در حوزه اقتصاد دریا محور باشیم و 
جزیره کیش نیز بتواند سهمی از این پیشرفت را به خود 

اختصاص دهد. 
همچنین عزت الله محمدی مدیرعامل شرکت توسعه و 
بنادر فرودگاه های کیش با اشاره به جابه جایی ۴۰ هزار 
دســتگاه خودرو و انتقال 1۷۶ هزار مسافر به صورت 
شبانه روزی در 1۵ روز عید نوروز 1۴۰2 در بندر کیش 
گفت: ثبت این ارقام، مدیون تلاش ملوانان، ناخداها و 
دریانوردانی است که خدمات شایسته آنان کمتر مورد 
توجه قرار گرفته و این برای نخستین بار در تاریخ جزیره 
کیش اســت که از آنان در چنیــن روزی تقدیر بعمل 
می آیــد. وی از راه اندازی مبادلات صادرات و واردات 
بعد از تعیین مرز دریایی در بندر چارک خبر داد و افزود: 
ساماندهی و تجهیز بندر چارک به منظور ایجاد ایمنی 

لازم و توسعه عملیات این بندراست.
مدیرعامل شــرکت توسعه و بنادر فرودگاه های کیش 
با اشاره به ایجاد زیر ساخت های لازم در بندر تجاری 
کیش، بهسازی اماکن، ترمینا ل ها و ایجاد سیستم اطفا 
حریق ، از راه اندازی دوربین مداربسته طی دو هفته آینده 

در این بندر خبر داد و خاطر نشان کرد: تمامی زیرساخت 
های در حوزه خشکی و دریا از طریق دوربین مداربسته 
مورد رصد قرار خواهد گرفت که از نظر کنترل ایمنی و 

امنیتی نقش کلیدی و تاثیر گذار خواهد داشت.
عــزت الله محمدی با بیان این که بکارگیری شــناور 
آتشــخوار در دستور کار سازمان منطقه آزاد کیش قرار 
دارد از معرفی 1۰ فرصت سرمایه گذاری در بنادر کیش 
و بارگذاری جزییات آن طی دو هفته آینده در ســایت 
شــرکت توسعه و بنادر فرودگاه های کیش و دبیرخانه 

شورای عالی مناطق آزاد خبر داد.
وی تاکید کرد: کمیته ای متشکل از تمامی صاحبان کالا و 
صاحبان شناورها جهت افزایش جابه جایی کالا تجاری 
ایجاد شده است که بتواند با بهره مندی از تمام ظرفیت 
های مالکان شناورها و صاحبان کالا، به رشد و شکوفایی 

بنادر کیش کمک کند.
همچنین مهدی امامدادی مدیر اداره بنادر و دریانوردی 
کیش نیز در این مراســم با اشــاره به فعالیت ۴۰ هزار 
دریانورد در اســتان هرمزگان و 1۳2 نفر بانو دریانورد 
در این استان گفت: در حال حاضر 1۶ موسسه آموزشی 
دریانوردی که صلاحیت آنها توســط سازمان بنادر و 
دریانوردی تایید شده است؛ در استان هرمزگان فعالیت 

دارند.
وی از تجهیــز انبار مقابله بــا آلودگی نفتی با حمایت 
سازمان منطقه آزاد کیش خبر داد و تاکید کرد: در آینده 
نزدیک نیروی انسانی متخصص و تجهیزات شناوری 
به این مجموعه اضافه می شود که دغدغه آلودگی محیط 

زیست در جزیره کیش رفع شود.
در پایان مراســم، با اهدا لوح ســپاس بــه تعدادی از 
دریانوردان نمونه شــاغل در کیش از زحمات و تلاش 

های آنان قدردانی به عمل آمد.

تقدیر از دریانوردان و تلاشگران عرصه دریانوردی 
جزیره کیش

به مناسبت روز جهانی دریانورد صورت گرفت؛

ایران - برزیل  شاید در کیش 

هرچــه می خواهید بگوئید! بعداز غوغای جشــنواره 
فوتبالــی قبل از جام جهانی قطر در کیش و وعده های 
ریزو درشت فوتبالی که یک صدم درصد آن هم عملی 
نشد و بودجه های کلانی که فقط صرف ابراز وعده ها 
شــد ، حالا نوبت رئیس کمیسیون گردشگری ایران و 
برزیل اســت که مردم را با وعــده های آن چنانی اش 

سرگرم کند .
 متن خبر را به نقل از خبرگزاری های رســمی کشــور 

بخوانید:
رییس کمیســیون گردشگری و ورزشی اتاق مشترک 

بازرگانی ایران و برزیل: 
بازی دوستانه فوتبال ایران و برزیل در جزیره کیش 

برگزار می شود
مهدی آزادواری رییس کمیسیون گردشگری و ورزشی 
اتاق مشترک بازرگانی ایران و برزیل با اشاره به افزایش 
حجم مبادلات تجاری ایران و برزیل اظهار کرد: با ارائه 
جذابیت های توریستی ایران به کشور برزیل و جذب 
گردشگران برزیلی می توانیم به افزایش این عدد کمک 
بسیاری کنیم و در انتقال فرهنگ، شناخت و آگاهی نقش 

موثری داشته باشیم . 
رییس کمیســیون گردشگری و ورزشی اتاق مشترک 
بازرگانــی ایران و برزیل گفــت: مهم ترین برنامه این 
کمیسیون تمرکز بر حضور گردشگران برزیلی در ایران 
و ارائه ظرفیت های گردشگری ایران برای برزیل است.

مهدی آزادواری با اشــاره بــه افزایش حجم مبادلات 
تجــاری ایران و برزیل اظهار کرد: با ارائه جذابیت های 
توریستی ایران به کشــور برزیل و جذب گردشگران 

برزیلی می توانیم به افزایش این عدد کمک بســیاری 
کنیم و در انتقال فرهنگ، شناخت و آگاهی نقش موثری 

داشته باشیم .
وی افزود: تقویت موضوعات ورزشی و هماهنگی تیم 
ها به خصوص فوتبال برای برگزاری بازی های دوستانه، 
یکی از راههای موثر در عرصه تبادلات ورزشــی است 
البته ما در آینده ی نزدیک شــاهد بازی دوستانه دو تیم 

ایران و برزیل در جزیره کیش خواهیم بود.
رییس کمیســیون گردشگری و ورزشی اتاق مشترک 
بازرگانــی ایران و برزیل  با اشــاره به امضا تفاهم نامه 
اتاق مشترک با منطقه آزاد کیش تصریح کرد: این تفاهم 
نامــه کمک خواهد کرد تــا ما از ظرفیت های به روز و 
جدید جزیــره کیش برای برگزاری رویدادهای متنوع 
ورزشــی  استفاده کنیم از این رو قطعا آشنایی با جزیره 
کیش می تواند برای ورود گردشــگر به سایر شهرهای 

ایران جذابیت های ویژه ای را ایجاد نماید.
آزادواری ادامــه داد: افتتاح مرکز تجاری ایران در برزیل 

یکی از اتفاقات بســیار خوبی است که باعث خواهد 
شــد تا مطالعات بر روی  بازار برزیل و جذب سرمایه 
گذار اتفاق بیفتد از این رو یکی از برنامه های مهم ما در 
این کمیســیون  برنامه ریزی همایش ها در حوزه های 
گردشــگری و ورزشی است. در قدم اول نشست های 
دو جانبه با آژانس های مســافرتی در ایران و همچنین 
در برزیل و نشست فرصت های گردشگری دو کشور 
در مرکز تجاری ایران در برزیل را برگزار خواهیم کرد.

وی با اشاره به این که تعامل نزدیک با وزاری گردشگری 
و اتصال وزارتخانه گردشــگری ایران با برزیل تصریح 
کرد: مسافت زیاد ایران با برزیل و گاهی دوری سیاسی 
دو کشــور باعث شده است شــناخت این دو کشور 
نســبت به یکدیگر به حداقل برسد و  از ظرفیت های 
یکدیگر اطلاعات درســتی نداشته باشــند. از این رو 
اتصــال وزارتخانه ها به یکدیگر کمک خواهد کرد تا 
رویدادهایی مانند نمایشگاه هایی مشترک جهت آشنایی 
فرهنگ دو کشــور برگزار شود و بسیاری از کالاها به 
شکل ملموس به طرف مقابل ارائه خواهد شد. ما باید 
نقش نمایشگاه ها را به خصوص برای مردم برزیل که 
کشــوری با نمایشگاه های متنوع است جدی بگیریم و 

بتوانیم از این ظرفیت برای معرفی خود استفاده کنیم.
آزادواری از دیگر اقدامات این کمیســیون را برگزاری 
آخرین اردوی تیم های برزیل قبل از مسابقات بین المللی 
و جهانی که در کشور های حاشیه خلیج فارس برگزار 
می شــود ) در رشــته ها و رده های مختلف( دانست 
و ادامه داد: برگزاری اردو های آمادگی قبل مســابقات 
رسمی، برگزاری دیدار های دوستانه تدارکاتی برزیل 
با تیم های ملی مختلف ، برگزاری اردوهای مشــترک 
بــا تیم های ملی ایــران )در رده هــای پایین امکانش 
بیشتر است(، برگزاری کلاس های  مختلف آموزشی،  
میزبانی از مراسمات قرعه کشی، اهدای جوایز و مجامع 
بین المللی و برگزاری جام ستارگان از دیگر برنامه های 

این کمیسیون در سال پیش روست.

    اقتصاد کیش -   آقا بفرمایید ! حرف زدن  
و وعده دادن در مورد کیش که9درصد 

مالیات بر ارزش  افزوده ندارد !

 

اقتصاد کیش-     مدیرکل اقتصادی اقتصاد مقاومتی وزارت خارجه با بیان اینکه یکی 
از تقاضاهای بخش های اقتصادی برای تسهیل سرمایه گذاری این است که امتیازهایی 
که در زمینه اقامت در مناطق آزاد وجود دارد به مناطق ویژه تعمیم یابد،  گفت: این 

موضوع را پیگیری می کنیم.
علی چگینی در دیدار استاندار هرمزگان با سفرای ایران در کشورهای بلغارستان، 
ازبکســتان، کنیا و آذربایجان، افزود: این موضــوع را می توان از طریق نمایندگان 
هرمزگان در مجلس شورای اسلامی و نمایندگان سایر مناطقی که شرایط مشابه این 
استان دارند پیگیری کرد تا مجوزهای مناطق آزاد به این مناطق هم تعمیم داده شود.

وی با اشاره به اینکه این پیگیری با رویکرد افزایش سرمایه گذاری است، ادامه داد: 
برخی مناطق ویژه در داخل سرزمین اصلی قرار گرفته و نمی توان برای آن ها کاری 
انجام داد اما کار برای مناطقی که در مناطق مرزی و سواحل قرار گرفته اند راحت تر 

است.
مدیرکل اقتصادی اقتصاد مقاومتی وزارت خارجه خطاب به استاندار هرمزگان گفت: 
این وزارت خانه به عنوان پیشانی کار کمک می کند این موضوع درست انجام شود.

فعالیت های برای بین المللی شدن هرمزگان بیشتر شود
چگینی با اشاره به تعصب ملی هرمزگانی ها در سطح جهان، اضافه کرد: بسیار جالب 
است که هرمزگانی جزو متعصب ترین افراد به ملیت و استان خود هستند که این 
را در همه جا اعم از کانادا،  اروپا،  آمریکا و حتی کشــورهای حاشــیه خلیج فارس 

مشاهده کرده ایم.
مدیــرکل اقتصادی اقتصاد مقاومتی وزارت خارجه در بخش دیگری از ســخنان 
خود گفت: فعالیت ها برای بین المللی شدن و تجاری سازی محصول های تولیدی 
هرمزگان بیشتر شود و چنانچه پالایشگاه ستاه خلیج فارس را از طریق کنیا با آفریقا 

متصل کرد می تواند بازار بزرگی برای این استان رقم بزند.
چگینی افزود: طرح های سرمایه گذاری خُرد در هر زمینه ای در این استان تعریف و 

به زبان های مختلف ظرفیت های سرمایه گذاری این استان معرفی شود.
وی ادامه داد: هرمزگان گروه های هنری بسیاری خوبی دارد که می توانند در خارج 
برنامه اجرا کرده و هرمزگان و ایران را معرفی کنند که می توان با نمایشــگاه بزرگ 

هماهنگ کرده و تولیدها، توانمندی ها و نیازمندی های هرمزگان را معرفی کرد.
مدیــرکل اقتصادی اقتصاد مقاومتی وزارت خارجه تصریح کرد: می توان با کمک 
مسوولان گروه های سنتی، موسیقی و صنایع دستی و آنچه موجب جذابیت می شود 

را در سطح جهانی معرفی کرد.
خواهر خواندگی شهرها از کاغذ فراتر رود

چگینی عنوان کرد: خواهر خواندگی هایی که در این استان انجام شده نباید در حد 
یک ورقه کاغذ باقی بماند بلکه بایستی هیات های دوجانبه رفت آمد داشته و هم 

افزایی داشته باشند.
مدیرکل اقتصادی اقتصاد مقاومتی وزارت خارجه خاطر نشان کرد: زمینه های کار با 
همدیگر را یافته و اتاق بازرگانی و نمایندگی های واقعی بخش خصوصی جلو آمده و 
با هم همکاری کنند، این ها زمینه هایی است که می توانیم در خدمت هرمزگان باشیم.

فرصت ها به رغم مشکل ها فراهم است
وی در بخش دیگری از سخنان خود گفت:  پرداخت ها به صورت طبیعی مشکل 
ایجاد کرده اما در همین شــرایط فولاد به ایتالیا صادر می شــود و این بســیار مایه 

خوشحالی است.
چگینی ادامه داد: اما در همان ایتالیا و آلمان هم بانک های ایرانی در زمینه پرداخت ها 

فعالیت می کنند و به رغم همه مشکل ها فرصت ها فراهم است.
وی افزود:  در زمینه تولید انرژی می توان نیروگاه های شناور ایجاد کرد که این به تأمین 

برق صنایع و جبران کمبودی که اکنون وجود دارد بسیار کمک می کند.
مدیرکل اقتصادی اقتصاد مقاومتی وزارت خارجه اضافه کرد: اینجا سرمایه گذارانی 

هستند که می توانند خاص باشند و ورود آن در ابتدا گران خواهد بود.
چگینی افزود:  این ها اما در دراز مدت با زنجیره هایی که ایجاد می کنند می توانند به 

سمت اقتصادی بودن حرکت کنند.

تقاضای تعمیم مجوز مناطق آزاد
 به مناطق ویژه را پیگیری می کنیم

مدیرکل اقتصادی اقتصاد مقاومتی وزارت خارجه:

اقتصاد کیش-      طی حکمی از سوی »علی محمد قادری« معاون وزیر و رییس 
سازمان بهزیستی کشور، سرپرست جدید اداره بهزیستی کیش امروز معرفی شد.

به گزارش  اقتصاد  با حضور »عبداله کرم زاده « رییس مرکز فناوری اطلاعات، امنیت 
فضای مجازی، تحول اداری و توسعه خدمات بهزیستی کشور و طی یک جلسه 
دورن سازمانی، »محمدرضا حیدرهایی« به عنوان سرپرست جدید اداره بهزیستی 

کیش معرفی شد.
در بخشی از این حکم انتصاب آمده است : با عنایت به تکالیف محوله و سیاست های 
راهبردی سازمان در عرصه های رفاه و تولی گری سلامت اجتماعی و در راستای 
توانمند سازی و خدمات رسانی هدفمند به آحاد جامعه هدف معزز، انتظار می رود با 
استعانت از خداوند متعال و بهره گیری از ظرفیت ها و امکانت درون و برون سازمانی 

حداکثر ظرفیت و توان خویش را جهت ظرفیت سازی مستعمر به کار گیرید.
بیش از 2۵۰ نفر در کیش تحت پوشش سازمان بهزیستی هستند.

 سرپرست اداره بهزیستی کیش 
معرفی شد

 با حکم رییس سازمان بهزیستی کشور؛

وعده دادن که مالیات بر ارزش افزوده ندارد!


